

Title (en)

Machine for manufacturing chenille yarns.

Title (de)

Maschine zur Herstellung von Chenillegarnen.

Title (fr)

Machine perfectionnée pour produire des filés de chenille.

Publication

EP 0534911 A1 19930331 (FR)

Application

EP 92830459 A 19920828

Priority

IT FI910238 A 19910924

Abstract (en)

[origin: JPH05222636A] PURPOSE: To carry out precise adjustment of each portion of a yarn-forming group. CONSTITUTION: Draw/counterdraw rollers 1 and 3 are mounted on a support 10 vertically oscillating in such ways as to move close to and respectively away from the gauge 2, with an arm 11 having a fine-yarn screw register 13 and with stoppage of the rollers 1 before they touch the gauge 2. The shaft 12 of the draw/counterdraw rollers 1 and 3 is interlocked to a translation device able to adjust the axial position thereof. A rotary disk blade 4 for cutting the fuzzy yarn is mounted on a shaft 40 whose ends are supported by bearings 41 and is lubricated and adjustable in height. A rotary head 6 for winding the fuzzy yarn on the gauge 2 is mounted on a shaft 60 which is fitted on bearings 61 within a support 62 adjustable in height by a fine-yarn screw register 63. The gauge 2 is mounted on a slide 20 movable on a horizontal guide and whose position is adjustable by a fine-thread screw register 21.

Abstract (fr)

Machine perfectionnée pour produire des filés de chenille dans laquelle les rouleaux entraîneurs/rouleaux de pression (1,3) sont montés sur un support (10) oscillant verticalement de manière à se rapprocher et respectivement à s'éloigner du calibre (2), avec un bras (11) pourvu d'un réglage à vis (13) avec filetage à pas fin et avec arrêt avant que les rouleaux (1) ne viennent en contact avec le calibre (2); dans laquelle l'arbre (12) des rouleaux entraîneurs/rouleaux de pression (1,3) est asservi à des moyens de translation destinés à régler sa position axiale; dans laquelle la lame à disque tournant (4) pour la coupe du fil d'effet est montée sur un arbre (40) dont les extrémités sont en appui sur des paliers (41), et cette lame étant lubrifiée et réglable en hauteur; dans laquelle la tête tournante (6) destinée à l'enroulement du fil d'effet sur le calibre (2) est montée sur un arbre (60), lequel est monté sur des paliers (61) dans un support (62) réglable en hauteur au moyen d'un réglage à vis (63) avec filetage à pas fin; et dans laquelle le calibre (2) est monté sur un coulisseau (20) mobile sur un guide horizontal et dont la position est réglable au moyen d'un réglage à vis (21) avec filetage à pas fin. <IMAGE>

IPC 1-7

D02G 3/42

IPC 8 full level

D02G 3/42 (2006.01)

CPC (source: EP US)

D02G 3/42 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] DE 2913765 A1 19791108 - TANI FEDORA
- [A] DE 2038960 A1 19710311 - UNITED MERCHANTS & MFG
- [A] US 3969881 A 19760720 - BOLDRINI LUIGI

Cited by

ITPI20110102A1; EP0717134A3

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0534911 A1 19930331; IT 1252805 B 19950628; IT FI910238 A0 19910924; IT FI910238 A1 19930324; JP H05222636 A 19930831; TW 22855 B 19940821; US 5259178 A 19931109

DOCDB simple family (application)

EP 92830459 A 19920828; IT FI910238 A 19910924; JP 26316492 A 19920904; TW 81107567 A 19920924; US 93801792 A 19920828